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Protokół Nr L/2014 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 18 czerwca 2014 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 10
00

, a zakończyły o godz. 16
35

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia L sesji Rady Powiatu  

w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 17 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecny radny Józef Głuszko, Janusz Fabiańczyk. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Ad. 2 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: ustalenie porządku L sesji Rady Powiatu  

w Myśliborzu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że wprowadził do porządku sesji punkt 3 w brzmieniu: Prezentacja modelu 

nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz z rekomendacjami odnośnie jego 

wdrażania na szczeblu powiatu  wypracowanego w ramach projektu systemowego 

„Opracowanie kompleksowych i trwałych mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego  

i obywatelskiego w Polsce” realizowanego w ramach POKL. Dodał, że o tym fakcie 

informował radnych w piśmie z dnia 13.06.2014r. (znak: BO.0002.8.2014.DG) 

Zapytał, czy są inne uwagi do porządku 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie zaproponowanej zmiany. 

 

    Za wprowadzeniem do porządku sesji punkt 3 w brzmieniu: Prezentacja modelu 

nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz z rekomendacjami odnośnie jego 

wdrażania na szczeblu powiatu  wypracowanego w ramach projektu systemowego 

„Opracowanie kompleksowych i trwałych mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego  

i obywatelskiego w Polsce” realizowanego w ramach POKL głosowało 17 radnych, przeciw – 

0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

            

 W wyniku głosowania do porządku sesji został wprowadzony punkt 3 Prezentacja 

modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz z rekomendacjami 

odnośnie jego wdrażania na szczeblu powiatu  wypracowanego w ramach projektu 

systemowego „Opracowanie kompleksowych i trwałych mechanizmów wsparcia poradnictwa 

prawnego i obywatelskiego w Polsce” realizowanego w ramach POKL. 
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Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z wprowadzoną zmianą. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Prezentacja modelu nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz  

z rekomendacjami odnośnie jego wdrażania na szczeblu powiatu  wypracowanego  

w ramach projektu systemowego „Opracowanie kompleksowych i trwałych 

mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego i obywatelskiego w Polsce” 

realizowanego w ramach POKL. 

4. Udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2013 rok: 

4.1 rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za  

2013 rok, 

4.2 rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013 rok, 

4.3 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok, 

4.4 zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok, 

4.5 rozpatrzenie informacji o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego, 

4.6 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu wykonania budżetu 

za 2013 rok,  

4.7 przedstawienie opinii Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu dot. sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok, 

4.8 dyskusja, 

4.9 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok, 

4.10 podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2013 

rok. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

5.1 w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, 

odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za 

pobyt dziecka w rodzinnej i instytucjonalnej pieczy zastępczej, 

5.2 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu, 

5.3 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie w formie darowizny nieruchomości 

stanowiącej drogę od Gminy Nowogródek Pomorski, 

5.4 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, 

5.5 w sprawie zmiany ustalenia wynagrodzenia Starosty Myśliborskiego, 

5.6 w sprawie zmiany wynagrodzenia za pracę w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu. 

6. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Myśliborskim w 2013 roku. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu. 

10. Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

11. Oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie obrad. 
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godz. 10.05 - na sesję przybył radny Janusz Fabiańczyk. 

 

Stan radnych obecnych na sesji - 18. 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu: Prezentacja modelu nieodpłatnego poradnictwa 

prawnego i obywatelskiego wraz z rekomendacjami odnośnie jego wdrażania na szczeblu 

powiatu  wypracowanego w ramach projektu systemowego „Opracowanie kompleksowych  

i trwałych mechanizmów wsparcia poradnictwa prawnego i obywatelskiego w Polsce” 

realizowanego w ramach POKL. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił Panią Katarzynę Tadeusiak-Jeznach - Edukatorkę Społeczną, Eksperta wskazanego 

przez Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej o zaprezentowanie modelu nieodpłatnego 

poradnictwa prawnego i obywatelskiego.  

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

zaprezentowała model nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego zgodnie  

z załącznikiem Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że problem w tej materii nie istnieje od dziś, jednak samorządy próbują na bieżąco 

regulować tę kwestię. Zapewniła, że ludzie nie pozostają bez pomocy i opieki prawnej. Dodała, 

że wspomniana pomoc prawna wygląda inaczej np. w stosunku do radnych z opozycji, kiedy 

do składanego przez nich projektu uchwały radca prawny zamiast wskazać właściwą podstawę  

prawną w uchwale nanosi jedynie swoje uwagi na projekcie uchwały. Radca prawny Starostwa 

nie działa na rzecz radnych, dlatego z pewnością nie pomoże zwykłemu obywatelowi.   

 

Radna Powiatu – Alina Sznabowicz 

zauważyła, że od wielu lat istnieje ogromne zapotrzebowanie na pomoc prawną. Wielu 

mieszkańców Gminy Barlinek zgłasza się do Ośrodka Pomocy Społecznej ze swoimi 

problemami licząc na poradę, pomoc radcy prawnego. Stwierdziła, że radca prawny Urzędu nie 

jest zobowiązany do tego, aby udzielać porad mieszkańcom. Dodała, że wiele należy 

zawdzięczać projektom unijnym, dzięki którym pojawił się w Gminie radca prawny, który 

bezpłatnie świadczył usługi mieszkańcom. Został stworzony punkt, w którym mieszkańcy 

mogli uzyskać pomoc prawną w zakresie spraw rodzinnych. Stwierdziła, że dobrze byłoby, 

gdyby poradnictwo prawne świadczone byłoby również na szczeblu gminnym, ponieważ 

mieszkańcy często mają problemy komunikacyjne, aby dojechać do siedziby Powiatu z terenu 

poszczególnych Gmin. Dlatego warto zastanowić się i podjąć działania, aby poradnictwo 

mogło funkcjonować również na terenie Gmin.   

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

poinformowała, że kilka lat temu pracując wspólnie z kolegami nad projektem wspierania 

Rozwoju Obszarów Wiejskich zauważyła, że na poziomie gmin peryferyjnych za środki 

finansowe z tego projektu prawie zawsze usługi poradnictwa prawnego były kontraktowane. 

Dodała, że była bardzo duża potrzeba na poziomie gminnym korzystania z takiej usługi.   

W większości byli to ludzie starsi.  
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Radny Powiatu - Andrzej Rudnicki 

zgodził się, że pomoc radcy prawnego powinna być świadczona w gminach, gdyż tam są 

największe problemy. W wielu przypadkach ludzie nie mają możliwości, bądź ich nie stać na 

dojazd do Myśliborza. Dodał, że pomoc prawna powinna być kierowana do wszystkich 

mieszkańców, a nie w sposób selektywny. Pomoc prawna przyda się również osobom 

młodszym, ponieważ nie posiadają w większości wiedzy i doświadczenia, jak poradzić sobie  

z problemami. Poziom dostępu do porady prawnej w Polsce jest na poziomie minimalnym. 

Stwierdził, że pomysł jest dobry i Rada Powiatu powinna robić wszystko, aby jak najszybciej 

przystąpić do tego Programu. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

przekazał, że najlepszym rozwiązaniem byłoby utworzenie specjalnego punktu porad prawnych 

dla mieszkańców, gdyż z informacji, które pozyskał istnieje ogromne zapotrzebowanie na taką 

usługę. Stwierdził, że w drodze otwartego konkursu należałoby wybrać najlepszych spośród 

kandydatów na świadczenie usług poradnictwa prawnego. Dodał, że jeśli się tego nie zrobi 

jakość świadczonych usług oraz zainteresowanie nimi będzie malało. Przekazał, że akceptuje 

aby poradnictwo działało przy Powiecie, niemniej należałoby włączyć w te działania również 

Gminy. Jeśli ludzie będą mieli wiedzę na temat przepisów prawa, łatwiej będzie ich na 

przykład zachęcić do uczestnictwa w życiu społecznym. Będą również wiedzieli jak poradzić 

sobie w wielu trudnych życiowych sytuacjach. Wyraził swoje uznanie dla projektu 

nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego. Dodał, że wyboru powinno 

dokonywać się w sposób niezależny.  

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

zauważyła, że obywatele, którzy znają prawo czują się bezpieczniej. Przekazała, że 

przychodzący po poradę prawną często są osobami niepotrafiącymi zrozumieć i zastosować 

przepisu prawa oraz odnaleźć się wśród urzędów. Takie osoby postrzegają często Państwo jako 

instytucję groźną i źródło swoich kłopotów. Stwierdziła, że wiedza o mechanizmie prawa,  

o tym jak wygląda urząd sprawia, że ludzie czują się pewniej mając podstawową wiedzę. Taką 

wiedzę powinni zdobywać już w szkole na lekcjach WOS-u. Jednak nie zawsze tak się dzieje, 

dlatego tego typu poradnictwo jest jak najbardziej potrzebne. 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak  

przekazał, że problem dotyczy ludzi w każdym wieku zarówno młodych jak i starszych. Dodał, 

że język prawniczy jest trudnym językiem i jest tyle interpretacji ilu jest prawników. 

Nawiązując do wyborów do Europarlamentu stwierdził, że nie można mówić o Państwie 

obywatelskim, w którym frekwencja jest tak niska w porównaniu do frekwencji w państwach 

Europy Zachodniej. Zauważył, że w wielu samorządach prawnicy byli zatrudniani bardzo 

późno. Do tej pory w wielu z nich nie ma prawników, bądź są zatrudniani jedynie na umowę 

zlecenie. Poparł projekt, który zamierza się wdrożyć, a następnie uznał, że należałoby przede 

wszystkim wprowadzić w szkołach przedmiot z wiedzy obywatelskiej, który pozwoliłby lepiej 

zrozumieć i poznać prawo panujące w Polsce -  przede wszystkim Konstytucję RP.  

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra  

zapytał, czy mechanizm wspierania poradnictwa prawnego mógłby funkcjonować  

w poszczególnych Gminach w Powiecie? Dodał, że radca prawny byłby wtedy bliżej 

mieszkańców z danej Gminy. Następnie zapytał, czy w takim przypadku również Powiat 

otrzymałby 100% dofinansowania? 
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Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

odpowiedziała, że to w jaki sposób Powiat będzie organizował na swoim obszarze system 

lokalny porad zależy od tego z kim będzie zawierał kontrakty. Dla przykładu podała, że dana 

organizacja pozarządowa, który otrzymałaby od Powiatu kontrakt na poradnictwo, będzie 

mogła być mobilnym punktem świadczącym usługi codziennie, ale z uwzględnieniem każdej  

z gmin.   

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra  

zauważył, że miał na myśli kancelarię, w której kilku prawników świadczyłoby usługi  

w poszczególnej gminie. Zapytał czy w takim przypadku Powiat otrzymałby pełne 

dofinansowanie? 

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

odpowiedziała, że jeśli dana kancelaria zdecyduje się na warunki odpłatności i jeśli przyjmie 

warunki świadczenia usług w różnych miejscach, to jak najbardziej uzyska się pełne 

dofinansowanie. To Rada Powiatu będzie podejmowała decyzje w przedmiotowym zakresie. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill 

przekazała, że cieszy fakt jednogłośnej aprobaty pomysłu wśród radnych. Zapytała, czy na tym 

etapie konsultacji można skierować pomysły do Departamentu Ministerstwa? Zgodziła się  

z poprzednikami, że na poziomie gminy jest to najbardziej widoczny problem i to one 

najbardziej potrzebują tego typu wsparcia, zaś Powiat mógłby pełnić rolę koordynatora nad 

tymi poradami. Wówczas Powiat posiadałby wiedzę na temat tych problemów, którą  mógłby 

przekazywać wyżej, aby można było proponować odpowiednie zmiany oraz wyciągać wnioski. 

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

dodała, że planuje się, aby na etapie Powiatu informacje były zbierane, a później przekazywane 

do instytucji, która zajmuje się całym systemem na poziomie krajowym.  

 

Wicestarosta Powiatu - Alicja Prill 

przekazała, że najlepiej w samorządach gminnych i powiatowych widać jak dane problemy 

powinny być rozwiązywane. Dodała, że w ten sposób możemy pomóc Ministerstwu, tak aby 

prawo było jasne i czytelne dla mieszkańców. 

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

przekazała, że zgłaszane rekomendacje zostały ujęte w raporcie ze spotkania, które zostaną 

następnie przekazane Ministerstwu. Dodała, że autorzy projektu oczekują zwrotnej informacji 

od Rady Powiatu. 

 

Dyrektor PCPR w Myśliborzu – Beata Kołodziejek 

poinformowała, że w PCPR w Myśliborzu działa system pomocy specjalistycznych – również 

prawnych, jest on ogólnodostępny, nie występuje tutaj żadna selekcja. W przypadku 

problemów komunikacyjnych związanych z dojazdem do Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie wiele porad udzielanych jest telefonicznie, w kryzysowych przypadkach specjalista 

jedzie osobiście do danej rodziny. Przekazała, że fundacje społeczności lokalnych wspomagają 

PCPR oferując bardzo szerokie poradnictwo, w których są: prawnicy, notariusze, pracownicy 

socjalni i wielu innych specjalistów. Zauważyła, że kontakt z PCPR jest dogodny, bo może być 

telefoniczny i  z wyprzedzeniem można umówić się na wizytę. Zwróciła uwagę, że największy 

problem stanowi mała liczba godzin, w których świadczy porady radca prawny, ponieważ 

tworzą się kolejki oczekujących.  
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

stwierdził, że zaprezentowany model wsparcia dla poradnictwa prawnego i obywatelskiego jest 

nie tylko interesujący, ale również niezbędny. Stwierdził, że ideą dla tego systemu będzie 

synchronizacja dostępności do tych usług tak, aby każdy obywatel wiedział, że w danym 

miejscu uzyska określony rodzaj porad prawnych, który będzie dostępny na poziomie każdej 

Gminy. Zwrócił uwagę, że gminy, które na to stać mogą same organizować tego typu pomoc, 

jednak projekt koordynowany przez Ministerstwo powinien być realizowany w sposób 

systemowy. W nawiązaniu do konieczności braku selekcji uznał że porad prawnych potrzebują 

nie tylko rodziny ze swoimi problemami, ale również przedsiębiorcy prowadzący działalność 

gospodarczą. Zapytał kiedy będzie można zgłosić akces Starostwa do systemu i kiedy jest 

planowane jest zatwierdzenie na poziomie ministerialnym? 

 

Edukatorka Społeczna - Katarzyna Tadeusiak-Jeznach 

przekazała, że nie potrafi odpowiedzieć na pytanie kiedy jest planowane zatwierdzenie projektu 

na poziomie ministerialnym? Następnie przekazała, że Ministerstwo Pracy i Polityki 

Społecznej po zatwierdzeniu programu we wszystkich województwach przekaże taką 

informację.  

 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski 

podziękował Pani Katarzynie Tadeusiak-Jeznach za przedstawioną prezentację oraz udzielenie 

odpowiedzi na zadawane pytania. 

 

 

godz. 11.20 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 

 

godz. 11.45 – wznowiono obrady 

 

 

 

Ad.4 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: udzielenie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2013 rok: 

 

4.1 rozpatrzenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 

2013 rok, 

 

oraz 

 

4.2 rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił o zabranie głosu Starostę Myśliborskiego – Arkadiusza Mazepę. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przedstawił sprawozdania roczne z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok 

oraz sprawozdanie finansowe za 2013 rok zgodnie z załącznikami.  

Zarząd Powiatu, biorąc powyższe pod uwagę uprzejmie wnosi o przyjęcie sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2013 rok i udzielenie absolutorium. 
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4.3 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Myśliborskiego za 2011 rok, 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

odczytał Uchwałę Nr LXIV.172.2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie z dnia 17 kwietnia 2014 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu w Myśliborzu sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 

2013 rok. (załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

 

4.4. zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Andrzeja Tymosiewicza. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Tymosiewicz  

przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w sprawie absolutorium dla Zarządu 

Powiatu z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. (załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

 

4.5 rozpatrzenie informacji o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił o zabranie głosu Wicestarostę Powiatu – Alicję Prill. 

 

Wicestarosta Powiatu – Alicja Prill  

przedstawiła informację o stanie mienia Powiatu Myśliborskiego zgodnie z załącznikiem do 

protokołu. (załącznik Nr 6 do protokołu) 

 

 

4.6 zapoznanie się z opinią RIO w Szczecinie dot. wniosku Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu wykonania 

budżetu za 2013 rok,  

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Stąsiek-Janicka 

odczytała Uchwałę Nr LXXXIX.248.2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 3 czerwca 2014 roku w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Myśliborzu w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu w Myśliborzu z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2013 rok. (załącznik 

Nr 7 do protokołu) 

 

 

4.7 przedstawienie opinii Stałych Komisji Rady Powiatu w Myśliborzu dot. sprawozdania 

z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił o zabranie głosu Przewodniczących poszczególnych Stałych Komisji Rady Powiatu  

o przedstawienie opinii Komisji odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Myśliborskiego za 2013 rok. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego  

i Drogownictwa – Roman Rutkowski 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 16 czerwca 2014 roku Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Drogownictwa dokonała analizy: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 

rok głosowało - 5 Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie  wstrzymał się od głosu.  

Na posiedzeniu Komisji nieobecny 1 Członek Komisji.  

2.  sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok głosowało - 5 

Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie  wstrzymał się od głosu. 

Na posiedzeniu Komisji nieobecny 1 Członek Komisji.  

3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 5 

Członków Komisji, przeciw – 0, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

Na posiedzeniu Komisji nieobecny 1 Członek Komisji.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa – Alina Sznabowicz 

przekazała, że na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2014 roku Komisja Zdrowia, Spraw 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa dokonała analizy: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 

rok głosowało - 2 Członków Komisji, przeciw – 0, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

2.  sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok głosowało - 2 

Członków Komisji, przeciw – 0, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 2 

Członków Komisji, przeciw – 0, 1 Członek Komisji wstrzymał się od głosu.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – Andrzej 

Tymosiewicz 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 13 czerwca 2014 roku Komisja Finansów, Budżetu  

i Rozwoju gospodarczego dokonała analizy: 

1. sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Powiatu Myśliborskiego za 2013 

rok głosowało - 5 Członków Komisji, przeciw – 6, nikt nie  wstrzymał się od głosu.  

2. sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem sprawozdania finansowego Powiatu Myśliborskiego za 2013 rok głosowało - 6 

Członków Komisji, przeciw – 6, nikt nie  wstrzymał się od głosu. 
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3. informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego. 

wynik głosowania przedstawiał się następująco: 

Za przyjęciem informacji o stanie mienia komunalnego Powiatu Myśliborskiego głosowało - 6 

Członków Komisji, przeciw – 6, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

 

 

4.8 dyskusja, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

otworzył dyskusję, poprosił o zabieranie głosu. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, że Regionalna Izba Obrachunkowa w swoich opiniach, które zostały przytoczone 

wskazuje, że nie opiniuje wykonania budżetu pod względem gospodarności, celowości  

i rzetelności. W przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu nie ma wzmianki o tych 

kryteriach. Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili jedynie wyniki głosowań 

nad sprawozdaniami natomiast nie ma mowy o analizie i dyskusji w tym temacie. Odniósł się 

do Uchwały Nr 127/510/2013 z dnia 8 stycznia 2013 roku, w której Zarząd dokonał podziału 

projektu budżetu na środki dla poszczególnych jednostek. Uznał, że najważniejszą istotą przy 

wydatkach jest to ile do danych jednostek się dopłaca, dzięki czemu wiadomym byłoby gdzie 

należy robić korekty. Odniósł się do wykonania dochodów Powiatu. Zauważył, że w jednym 

przypadku zostały one wykonane na poziomie ok. 93,75 %, a w innym już na poziomie 

97,75%. Sprawozdanie zawiera wiele innych błędów. Stwierdził, że realizacja budżetu za rok 

2013 była jedną z najgorszych w ciągu ostatnich 15 lat. Podejmowane działania nie przyniosły 

zamierzonych skutków.  

Ocenił rok 2013 jako jeden z najgorszych minionej kadencji, ponieważ jego zdaniem zamiast 

rozwiązywać bieżące problemy, gospodarować środkami publicznymi tak jak nakazuje prawo 

finansów publicznych, było nieudolne zarządzanie finansami publicznymi, zamiast 

zapowiadanych działań, oszczędności było marnotrawstwo i trwonienie majątku. Przez cały 

czas dyskredytowano działania III kadencji. Stwierdził, że wydany biuletyn za środki 

podatników „Czas zmian” okazał się propagandowym gniotem. Ocenił, że Zarząd Powiatu 

kierowany przez Starostę nie miał i dalej nie ma żadnego pomysłu i planu oraz pojęcia  

o skutecznym zarządzaniu finansami Powiatu. Jedynym sposobem na rządzenie były 

likwidacje jednostek organizacyjnych i zwolnienia pracownicze. Podjęto decyzję o likwidacji 

tych jednostek, które oszczędnie gospodarowały finansami, do których powiat nie musiał 

dopłacać przykłady to: ZSP Nr 2 w Barlinku, ZPOW Szkuner. Pozostawienie tych, do których 

dopłaca się duże pieniądze powoduje to, że Powiat coraz bardziej się zadłuża zbliżając się do 

progu maksymalnego zadłużenia. Były to błędne, nieodpowiedzialne decyzje ponieważ do tych 

jednostek dziś dopłaca się miliony złotych (ZSP Nr 1 w Barlinku, ZS w Smolnicy, Dom 

Wczasów Dziecięcych, Spółka „Szkuner”, Spółka Szpital w Dębnie). 

Stwierdził, że zamierzony plan oszczędnościowej naprawy finansów nie przyniósł 

zamierzonych skutków. Odniósł się do realizacji dochodów i wydatków, w tym wydatków 

majątkowych w stosunku do planowanych. Zauważył, że niepokojące są prognozy Burmistrza 

Myśliborza w zakresie realizacji projektu termomodernizacji obiektów użyteczności 

publicznej. Odniósł się do termomodernizacji sali gimnastycznej przy zespole szkół oraz 

termomodernizacji obiektu na ul. Północnej 15, wskazując, że realizacja zaplanowanych 

wydatków wynosiła 0 zł.  

Zauważył, że wydano już ogromną kwotę na remont i termomodernizację obiektu przy  

ul. Północnej 15, a następnie wykreślono go z projektu, bo nie zostały dotrzymane terminy.  

W przypadku innych jednostek nie było problemu i można było się cofnąć w czasie  
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i kontynuować. Z informacji otrzymanej od Starosty wynika że kwota 2.302.000 zł stanowi 

środki kwalifikowane. Tę kwotę można byłoby przeznaczyć np. na remont drogi w Karsku. 

Stwierdził, że skoro jest kontynuacja władzy to powinna być także kontynuacja realizowanych 

zadań. 

Zauważył, że zadłużenie Powiatu przypisuje się III kadencji. Jednak tak faktycznie nie jest, bo 

zadłużenie powstało dużo wcześniej. Przytoczył uchwałę Rady Powiatu nr IV/41/2011,  

w której mowa jest o zwiększeniu przychodów i rozchodów budżetu, które przeznaczone 

zostaną na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. W związku z tym zapytał ile jeszcze jest 

kredytów do spłaty? Poprosił Skarbnika, aby wyjaśnił kwestie związane ze spłatą odroczonych 

rat kredytów. Stwierdził, że nie wie czy Powiat będzie stać na spłatę kredytów oraz że 

niepokojący jest fakt iż ludzie odpowiedzialni, za stan finansów Państwa rozmawiają sobie od 

tak w kawiarniach dodrukujmy 10 miliardów, bo trzeba wygrać wybory.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił, aby radny zmierzał w swojej wypowiedzi do końca. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

kontynuując, pokreślił, iż ten niepokojący tryb myślenia schodzi z samej góry, oczywiście to co 

trzeba negować na szczebel samorządowy.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

odnośnie zarzutu dot. braku pomysłu obecnego Zarządu na rozwój Powiatu zauważył, że 

najprawdopodobniej radny inaczej rozumie sukces oraz osiągnięcie stabilizacji finansowej. 

Stwierdził, że dokładanie środków finansowych do jednostek oświatowych na inwestycje, 

pomoce dydaktyczne, czy rozwój jednostki jest jak najbardziej zasadne. Poinformował, że  

w sprawozdaniu z dnia 31 grudnia 2009 roku środki wolne wynosiły 7.300.000 zł, a nie 

przeznaczono na spłatę kredytu żadnych środków finansowych. Uznał, że zarzucanie przez 

radnego niegospodarności jest bezpodstawne, ponieważ IV kadencja co roku wypracowuje 

nadwyżkę budżetową z przeznaczeniem na racjonalne wydatki w przyszłości. Zapytał dlaczego 

poprzednia kadencja nie podjęła decyzji w 2009 roku o spłacie kredytów, aby było teraz lżej? 

Dodał, że na koniec 2006 roku było 15.140.000 zł. zadłużenia, a w III kadencji wzrósł  

o 18.482.549,47 zł. Na koniec roku 2010 dług wynosił 33.622.000 zł, zaś na koniec 2014 roku 

będzie wynosił 32.859.000 zł. Zadłużenie powinno być zmniejszone o 762.000 zł. jeżeli uda się 

podjąć wszystkie niezbędne działania. Zwrócił uwagę, że wyemitowano obligacje w wysokości 

13.580.000 zł, natomiast spłacono za to kredyty i obligacje o wartości 14.599.719,90 zł. Dodał, 

że na tym polega zarządzanie długiem. Odnośnie obaw w zakresie realizacji projektu 

termomodernizacji przekazał, że są one bezpodstawne. Zapytał, czy dobrym myśleniem było 

angażowanie środków publicznych w budynek termomodernizacji przy ulicy Północnej 15  

w 2010 roku nie zabezpieczając środków na realizację inwestycji, było? Przekazał, że dobrym 

pomysłem jest umiejscowienie wszystkich instytucji w jednym miejscu. Zauważył, że zarzuca 

się Zarządowi, że nie przyjął 2.000.000 zł zwrotnych środków i że nie kontynuuje tej 

inwestycji - stwierdził, że nie widzi celu, aby realizować tę inwestycję, ponieważ aby ją 

zakończyć rzetelnie potrzeba środków, które równe są obecnie budżetowi Domu Pomocy 

Społecznej.  

Z opinii niezależnego eksperta wynika, że przy najbliższym remoncie powinno się wymienić 

wszystkie okna, poza parterem. Stwierdził, że tylko racjonalna polityka finansowa, 

odpowiedzialność i kompetencja powstrzymały wiele negatywnych skutków dla Powiatu 

Myśliborskiego. 
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Członek Zarządu – Józef Getman 

przekazał, że sprawa budżetu i celowości wydatkowania środków oraz sytuacje i trudności,  

z którymi zmaga się Zarząd jest sprawą indywidualną, na którą nie ma recepty prawidłowego 

działania. Uznał, że pozytywnie ocenia każdy Zarząd, również ten z III kadencji ponieważ 

środki zostały wydane w sposób celowy na niektóre jednostki i zadania. Każda kadencja 

rządziła się swoimi prawami i borykała się z innymi problemami. Obecny Zarząd nie bał się 

podejmowania trudnych i niepopularnych decyzji. Rok 2014 otwiera perspektywę, która daje 

samorządowi przez kolejne lata szansę istnieć – co należy uznać za sukces.  

Zauważył, że rok 2013 był kolejnym trudnym rokiem budżetowym dla Powiatu 

Myśliborskiego, w którym należało zrównoważyć dochody bieżące z wydatkami bieżącymi. 

Udało się to dzięki racjonalizacji wydatków,  między innymi poprzez powołanie Powiatowego 

Centrum Obsługi Finansowo Administracyjnej oraz odpowiednim zarządzaniem bardzo 

wysokim długiem Powiatu. Dzięki Powiatowemu Centrum Obsługi Finansowo 

Administracyjnej możliwa jest realizacja wspólnych zamówień publicznych i kompleksowa 

wiedza finansowa umożliwiająca płynne zarządzanie oświatą. Wydatki na oświatę w Powiecie 

to 1/3 budżetu. W roku 2013 Powiat dokonał restrukturyzacji zadłużenia, co skutkowało 

znacznym obniżeniem kosztów obsługi długu o ponad 500.000,0 zł rocznie. Działania podjęte 

przez Zarząd zakończyły się nadwyżką budżetową w 2013  w wysokości ponad 4.000.000 zł. 

Nadwyżka to umożliwia finansowanie w roku bieżącym wkładów własnych w inwestycjach. 

Przejęcie długu szpitali i dokonanie przekształceń spowodowało to, że dziś Powiat Myśliborski 

jako jeden z nielicznych w Polsce uporał się z rosnącymi długami Szpitali oraz umożliwił 

rozwój ochrony zdrowia w naszym powiecie. Dziś Zarząd może się skupić na zarządzaniu 

długiem Powiatu oraz kolejnymi działaniami przynoszącym dochody przy racjonalnym 

wydatkowaniu środków budżetowych. 

 

Radny Powiatu – Andrzej Potyra 

zauważył, że przyczyną wstrzymania realizacji inwestycji były dwa powody: błędy  

w dokumentacji technicznej oraz brak środków finansowych. Zapytał dlaczego nie można 

cofnąć pozwolenia na budowę, skoro zawiera błędy techniczne? Należy pociągnąć do 

odpowiedzialności projektanta, który zawinił. Poprzednia kadencja zleciła wykonanie 

dokumentacji dla projektanta, nie zrobiła tego sama. Odnośnie braku środków finansowych 

przekazał, że jest możliwość pozyskania środków z zewnątrz. Niektóre powiaty poprzez 

działanie PUP pozyskały środki finansowe na wykonanie parkingów w 100% ze środków 

zewnętrznych. Wystarczyłoby sięgnąć po darmowe środki, a byłaby to kwota ok. 200.000 zł.      

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, że zaplanowano w budżecie kwotę na I etap budowy budynku pasywnego dla 

Starostwa i MOW Renice na działce przy ul. Celnej, a nie wykorzystano środków 

zaplanowanych na ten cel. W związku z tym zapytał czy planuje się wykonać tę inwestycję  

i kiedy? Zauważył, że z protokołu z posiedzenia Zarządu wynika, że Dyrektor MOW Renice 

został zobowiązany do przygotowania koncepcji przeniesienia MOW Renice do bursy przy  

ul. Północnej 15. Zapytał czyj był to pomysł?  

Następnie poprosił, aby np. zakup energii elektrycznej ukazywać w budżecie nie tylko 

planowanie na następny rok, ale również wykonanie z roku ubiegłego. W ten sposób można 

zauważyć wyraźny skok na danej pozycji. Odnośnie wynagrodzenia osobowego pracowników 

Starostwa zawrócił uwagę, że w roku 2012 wykonano 97,22% w stosunku do planu, zaś  

w stosunku do wykonania ubiegłego roku przekroczono ponad 100%. Stwierdził, że budżet 

uchwalony w stosunku do budżetu wykonanego ma się nijak do tego, co zostało uchwalone. Co 

sesja następują zmiany w budżecie. Dodał, że w trakcie IV kadencji wiele rozpoczętych 

inwestycji nie było kontynuowanych. Planuje się rozpocząć nowe inwestycje. Zauważył, że 
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nikt nie mówi o tym, że dzięki realizacji inwestycji termomodernizacji budynków użyteczności 

publicznej zaoszczędzono duże środki na zużyciu energii cieplnej. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zauważył, że kredyt pod termomodernizacje został wzięty w IV kadencji zgodnie z założeniami 

III kadencji i wynosił ponad 5.000.000 zł. Przekazał, że nikt nie kwestionuje zasadności 

realizacji projektu termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej. Dodał, że 

poprzednicy planując inwestycję zaplanowali ją z kredytów i ze zwrotów prowadzonej 

inwestycji. Pierwszy zwrot od momentu podpisania umowy otrzymano dopiero po pierwszych 

dwóch latach. Stwierdził, że częste zmiany w 2013 roku były spowodowane tym, że zwraca się 

uwagę na różne niebezpieczeństwa, po to aby zmierzać we właściwym kierunku z korzyścią 

dla Powiatu. Przekazał, że radny Andrzej Potyra będąc Wicestarostą i pracując w Zarządzie  

IV kadencji do marca 2013 roku mógł zgłosić potrzebę poprawy dokumentacji budynku przy 

ulicy Północnej 15 – czego nie uczynił.  

Dodał, że nie wycofuje się z tematu dotyczącego inwestycji budynku pasywnego Starostwa w 

lokalizacji przy ul. Celnej w Myśliborzu. Przekazał, że była prośba Zarządu, aby Dyrektor 

zastanowił się nad przeniesieniem MOW do Myśliborza. Uznał, że nie widzi żadnego 

zagrożenia ze strony wychowanków, ponieważ wszyscy jesteśmy równi i mamy takie same 

prawa. Dodał, że nie zamierza niczego zabraniać wychowankom, a jeśli poprawi im warunki 

wychowawcze, edukacyjne, rozwojowe oraz uda się zapanować nad przemocą i nierównym 

traktowaniem, będzie to duży sukces. 

 

godz. 13.40 - Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił przerwę 

 

godz. 14.15 – wznowiono obrady 

 

Radny Powiatu – Andrzej Tymosiewicz 

zauważył, ze dnia 13 czerwca br. odbyło się posiedzenie Komisji Finansów, Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego. Na posiedzeniu Komisji obecni byli: Starosta, Wicestarosta, 

Skarbnik i Sekretarz, dlatego radni mogli dyskutować, zadawać pytania, na które z pewnością 

otrzymaliby odpowiedzi, jednak żaden radny opozycyjny nie zabierał głosu.  

Odniósł się do wypowiedzi radnego Tadeusza Maćkały w zakresie realizacji inwestycji 

drogowej w Karsku oraz braku realizacji inwestycji w m. Sulimierz. Zauważył, że  

z protokółów z sesji, które odbywały się w poprzedniej kadencji wynika, że wyprowadzono  

z budżetu Powiatu kwotę ok. 400.000 zł, która była zaplanowana na remont tej drogi. Dodał, że 

jednym z warunków realizacji inwestycji w Karsku było pozyskanie inwestora. Dzięki 

podjętym działaniom udało się takiego inwestora pozyskać. Starostwo dokłada do tej 

inwestycji 25%. Można było zrobić to samo w poprzedniej kadencji i dokonać remontu drogi  

w m. Sulimierz. 

Następnie złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji w przedmiotowym temacie.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że zgodnie z zapisami Statutu Powiatu Myśliborskiego złożony wniosek formalny 

należy poddać głosowaniu. 

Wobec tego zarządził głosowanie wniosku radnego Andrzej Tymosiewicza. 

 

Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało 9 radnych, przeciw – 6 radnych,  

3 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do realizacji kolejnego podpunktu. 
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4.9 podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

odczytał projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie. 

 

Kolejno przystąpiono do głosowania. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2013 rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2013 rok głosowało – 11 radnych, 

przeciw – 5 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Uchwała Nr L/428/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 18 czerwca 2014 roku  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok oraz sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2013 rok została podjęta. (załącznik Nr 8 do protokołu) 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

złożył wniosek o ogłoszenie przerwy.  

 

Wiceprzewodniczący Rady - Ferdynand Łukasik 

zgłosił uwagi do zgłoszonego przez radnego Andrzeja Tymosiewicza wniosku o zamknięcie 

dyskusji. Stwierdził, że nie może być tak, że radny zabiera głos w sprawie, a następnie składa 

wniosek o zamknięcie dyskusji. Jest to nieetyczne zachowanie. Wniosek formalny powinien 

zostać złożony z miejsca.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

stwierdził, że wystąpienie Wiceprzewodniczącego Rady nie miało charakteru wniosku 

formalnego. Przytoczył treść paragrafu 32 ust. 1 Statutu.  

Następnie zarządził głosowanie wniosku radnego Wojciecha Wojtkiewicza. 

 

Za wnioskiem o ogłoszenie przerwy w obradach głosowało – 7 radnych, przeciw -  9 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

W wyniku głosowania wniosek nie został przyjęty. 

 

godz. 14.30 

 

Sesję opuścili następujący radni: 

- Ryszard Wiśniak  

- Danuta Patkowska 

- Wojciech Wojtkiewicz 

- Tomasz Jarema 

- Tadeusz Maćkała 

  

 

4.10 podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 

2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

odczytał projekt uchwały w wyżej wymienionej sprawie. 
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Kolejno przystąpiono do głosowania. 

 

Za udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Myśliborskiego za 2013 rok głosowało – 12 radnych, przeciw – 0 radnych, 1 radny wstrzymał 

się od głosu. 

 

 

Ogólny stan radnych: 19. 

 

Na sesji obecnych 13 radnych. 

 

(Podczas głosowania obecnych 13 radnych.) 

 

 

Uchwała Nr L/429/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 18 czerwca 2014 roku  

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu za 2013 rok została podjęta. 

(załącznik Nr 9 do protokołu) 

 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

podziękował pracownikom Starostwa, jednostek oraz ich Dyrektorom, Naczelnikom 

Wydziałów, obsłudze prawnej za włożony trud w realizację zadań. Stwierdził, że 

współpracując uda się zrealizować wszystkie zamierzone cele. 

 

godz. 14.35 

 

Na sesję ponownie przybyli: 

- R. Wiśniak  

- D. Patkowska 

- W. Wojtkiewicz 

- T. Jarema 

- T. Maćkała 

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

złożył gratulacje dla Zarządu Powiatu w Myśliborzu z tytułu uzyskania absolutorium za 2013 

rok. 

 

 

Ad. 5 

Przystąpiono do podjęcia uchwał Rady Powiatu w Myśliborzu: 

 

5.1 w sprawie określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, 

odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za 

pobyt dziecka w rodzinnej i instytucjonalnej pieczy zastępczej, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, 

3 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr L/430/2014 z dnia 18 czerwca 2014 roku w sprawie określenia szczegółowych 

warunków umorzenia w całości lub w części, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na 

raty lub odstąpienia od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w rodzinnej i instytucjonalnej 

pieczy zastępczej została podjęta. (załącznik Nr 10 do protokołu) 

 

 

 

5.2 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw – 2 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr L/431/2014 z dnia 18 czerwca 2014 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu została podjęta. (załącznik 

Nr 11 do protokołu) 

 

 

 

5.3 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie w formie darowizny nieruchomości 

stanowiącej drogę od Gminy Nowogródek Pomorski, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, że drogi powiatowe są w złym stanie technicznym, nie remontuje się ich, a zamierza 

się przyjąć inne drogi od gmin, które będą dodatkowym kłopotem. Uznał, że należy zadbać  

o obecne drogi, szczególnie te, które są w złym stanie i nie nadają się do jazdy. 

 

Naczelnik Wydziału Dróg – Adam Trzciński  

poinformował, że wspomniany odcinek jest w ciągu drogi powiatowej odkąd istnieje Powiat.  

Zamierza przejąć się tylko działkę, ponieważ grunt pod częścią tej drogi był gminny. Był to 

błąd, który powstał na etapie komunalizacji tej działki jeszcze na terenie, który podlegał pod 

Województwo Gorzowskie. Obecnie wyjaśnia się i prostuje sprawę. Jest to niezbędne  

z zważywszy na trwającą inwestycję oraz w przypadku późniejszych kontroli.  
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Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw – 5 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

  

Uchwała Nr L/432/2014 z dnia 18 czerwca 2014 roku w sprawie wyrażenia zgody na 

przejęcie w formie darowizny nieruchomości stanowiącej drogę od Gminy Nowogródek 

Pomorski została podjęta. (załącznik Nr 12 do protokołu) 

 

 

5.4 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że skarga była przedmiotem prac Komisji Rewizyjnej właściwej zgodnie  

z przepisami określonymi w Statucie do przedłożenia propozycji rozstrzygnięcia Radzie 

Powiatu. Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie odzwierciedla wynik ustaleń Komisji 

Rewizyjnej.  

Następnie zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że po raz pierwszy spotykał się z tym, że skarga jest w części zasadna. Zauważył, że 

z protokołu z posiedzenia Komisji Zdrowia, Spraw Społecznych, Ochrony Środowiska  

i Rolnictwa, która odbyła się dnia 17.04.br. wynika, że odbyła się w tym temacie szeroka 

dyskusja. Radny Cezary Krzyżanowski zadawał wiele pytań w tym zakresie, ponieważ chciał 

uzyskać odpowiedź na to, jak faktycznie przebiegła cała procedura. Z treści wypowiedzi 

wynika, że w zakresie przekazania skargi do WSA nie dotrzymano terminu i sprawa została 

poprowadzona przez jeden z wydziałów w sposób niekompetentny. Stwierdził, że Rada 

Powiatu powinna zadecydować czy skarżąca ma rację czy też nie. Zauważył, że po 

przeczytaniu protokołu cześć radnych uważa, że skarga jest zasadna.  

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zawnioskował, aby wykreślić z paragrafu 1 projektu uchwały słowa: w części. 

 

Radca prawny – Eliza Szymańska 

przekazała, że w każdej procedurze cywilnej jest możliwe uznanie części powództwa za 

zasadne, a części nie. Podobnie jeśli chodzi o uznanie części decyzji administracyjnej za ważną 

lub nieważną i uchylenie jej w części. Zauważyła, że przy skardze również można uznać, że 

część jest zasadna, a część nie. W treści przedmiotowej skargi wskazano dwa zarzuty. Jeden  

z nich się potwierdził, ponieważ doszło do naruszenia przepisów prawa, zaś drugi nie został 

potwierdzony.  

Przekazała, że pod względem formalno – prawnym nie widzi problemu, aby taka treść projektu 

uchwały została przegłosowana przez Radę Powiatu. 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

uznał, że niedochowanie terminu jest najistotniejszą kwestią przy rozpatrywaniu 

przedmiotowej skargi. Dlatego też skarga powinna zostać uznana za zasadną w całości. 
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Zauważył, że Przewodniczący Rady nie powinien przed poddaniem pod głosowanie złożonego 

przez niego wniosku prosić o zabranie głosu radcę prawnego. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że nie należy łączyć sprawy klasyfikacji gruntów ze sprawą terminu przesłania 

skargi do WSA, ponieważ są to dwie odrębne kwestie. Zauważył, że radny Cezary 

Krzyżanowski uznał na posiedzeniu Komisji Zdrowia, że skarga jest zasadna i złożył wniosek, 

aby zwrócić się do kancelarii prawnej o opinię w tym zakresie. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Rady, aby poddał pod głosowanie wniosek radnego 

Ryszarda Wiśniaka. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że Przewodniczący Rady ma prawo uzupełnić wypowiedź radnego przez wypowiedź 

osoby merytorycznie do tego przygotowanej.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że w projekcie uchwały powinno się wskazać, w której części skarga jest zasadna,  

a w której bezzasadna, bądź też przygotować dwa projekty uchwały. Jeden mówiący o tym, że 

skarga jest zasadna, natomiast drugi projekt mówiący o jej bezzasadności. Wówczas Rada 

osiągnęłaby kompromis w przedmiotowej sprawie.   

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku radnego Ryszarda Wiśniaka. 

 

Za przyjęciem wniosku radnego Ryszarda Wiśniaka głosowało – 6 radnych, przeciw – 

9 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

 W głosowaniu nie brał udziału Starosta Myśliborski. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 10 radnych, przeciw – 5 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

 W głosowaniu nie brał udziału Starosta Myśliborski. 

 

Uchwała Nr L/433/2014 z dnia 18 czerwca 2014 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Starosty Myśliborskiego została podjęta. (załącznik Nr 13 do protokołu) 

 

 

5.5 w sprawie zmiany ustalenia wynagrodzenia Starosty Myśliborskiego, 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że projekt uchwały został złożony przez grupę sześciu radnych i zgodnie ze 

Statutem powinien uzyskać opinię Zarządu oraz opinię prawną. Przekazał, że opinia Zarządu 

była negatywna. Następnie przedstawił opinię prawną w przedmiotowej sprawie. Zgodnie  

z opinią radcy prawnego uchwała nie może wchodzić w życie z mocą wsteczną proponowanych 

- proponowane brzmienie §4 projektu uchwały przewiduje retroaktywne obowiązywanie 

warunków stosunku pracy pozostałego z wyboru na funkcję Starosty. Wobec powyższego 

przeredagowaniu powinien podlegać projektowany §4. Ponadto bez uwag.  

Kolejno zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
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Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak  

zapytał, dlaczego radca prawny nie zaproponował zmiany zapisu dotyczącego wejścia w życie 

przedmiotowej uchwały?  

Następnie zapytał i poprosił o uzasadnienie dlaczego na posiedzeniu Zarządu negatywnie 

zaopiniowano przedmiotową uchwałę? 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, że obecny Zarząd – w tym Starosta pobiera najwyższą pensję i dodatki jakie można 

byłoby pobierać w tym Powiecie. Dodał, że nie widać wielkiego rozwoju Powiatu ani realizacji 

inwestycji, brakuje ciągłości przy prowadzonych inwestycjach. Zauważył, że w III kadencji 

zrealizowano najwięcej przedsięwzięć, wówczas zajęto 8. miejsce w rankingu wykonania 

inwestycji powiatów ziemskich. Dodał, że obecna Rada nie może pochwalić się takimi 

osiągnięciami. Stwierdził, że należałoby dyskutować o ile obniżyć wynagrodzenie Starosty, 

gdyż być może zmiana zaproponowana przez radnych opozycyjnych jest zbyt drastyczna. 

Niezaprzeczalny pozostaje natomiast fakt, że w obecnej sytuacji finansowej Powiatu słuszne 

jest jego obniżenie. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

w odniesieniu do opinii radcy prawnego zapytał na jakiej podstawie prawnej opiera się to, że 

uchwała nie może obowiązywać z mocą wsteczną? Przekazał, że w Polsce zdarzały się 

rozporządzenia dotyczące wynagrodzenia pracowników samorządowych zatwierdzane z mocą 

wsteczną. Przypomniał, że na pierwszej sesji IV kadencji dnia 2 grudnia 2010r. radna Danuta 

Patkowska zwróciła uwagę, że zmieniła się ustawa o finansach publicznych i wówczas 

zaproponowała obniżenie wynagrodzenia nie tylko dla Starosty, ale również obniżenie diet dla 

radnych o 50%. Przekazał, że kilkakrotnie podejmowano próby w tej sprawie, jednak tak się 

nie stało. Ze względu na realizację programu oszczędnościowego należy podejmować działania 

mające na celu pozyskanie dodatkowych oszczędności.  

Kolejno zaproponował, aby przejść do głosowania projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji nad uchwałą w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że głos w dyskusji chciał zabrać radca prawny w odniesieniu dlaczego nie 

zmieniono projektu uchwały.  

Następnie poddał wniosek radnego Ferdynanda Łukasika pod głosowanie. 

 

Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało – 13 radnych, przeciw – 3 radnych, nikt 

nie wstrzymał się od głosu.   

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 5 radnych, przeciw – 13 

radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

  

Projekt uchwały w sprawie zmiany ustalenia wynagrodzenia Starosty Myśliborskiego nie 

został podjęty. (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 14 do protokołu) 

 

 



. 

 19 

5.6 w sprawie zmiany wynagrodzenia za pracę w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu,  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady – Joanna Stąsiek – Janicka 

złożyła wniosek o wycofanie z porządku sesji projektu uchwały w przedmiotowej sprawie,  

w związku z tym, iż nie jest to kompetencja Rady Powiatu.  

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zauważył, że wniosek złożony przez Wiceprzewodniczącą Rady ma znamiona wniosku 

formalnego, o którym mowa w § 32 ust.1 pkt 2 Statutu.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska  

zauważyła, że na początku sesji porządek obrad został przyjęty i skoro przedmiotowa uchwała 

się w nim znalazła, to należałoby nad nią procedować. Stwierdziła, że radca prawny powinien 

nanieść na projekcie uchwały zmiany, ponieważ jest to uchwała o charakterze intencyjnym. 

Zauważyła, że intencją Rady mogą być wszystkie zdarzenia, pomysły czy opinie. Dodała, że 

wystarczy zmienić podstawę prawną.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, ze rozumie, że radna Danuta Patkowska jako jeden z wnioskodawców proponuje, 

aby zmienić podstawę prawną projektu uchwały, jednak przed dyskusją w tym zakresie 

zobowiązany jest poddać pod głosowanie wniosek złożony przez Wiceprzewodniczącą Rady. 

Następnie zwrócił się do radcy prawnego z zapytaniem czy przedstawiony wniosek w sprawie 

wyprowadzenia projektu uchwały z porządku sesji jest zgodny i czy można go poddać pod 

głosowanie? 

 

Radca prawny - Eliza Szymańska 

potwierdziła, że wniosek o wycofanie z porządku przedmiotowego projektu uchwały może 

zostać poddany pod głosowanie. 

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie złożonego wniosku. 

 

Za wnioskiem o wycofanie z porządku sesji przedmiotowego projektu uchwały 

głosowało 11 radnych, przeciw – 4 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.  

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wynagrodzenia za pracę w Starostwie Powiatowym  

w Myśliborzu został wycofany z porządku sesji. (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do 

protokołu. 

 

 

 

godz. 15.20 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 

 

godz. 15.30 – wznowiono obrady  
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Ad. 6  

Przystąpiono do omówienia Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Myśliborskim w 2013 roku. (załącznik Nr 16 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonej informacji. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu.  

 

 

Ad. 7 

Kolejnym punktem porządku obrad były: interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych na poprzedniej sesji 

zostały udzielone w formie pisemnej i przesłane dla zainteresowanych radnych. Odpowiedzi na  

interpelacje znajdują się do wglądu w Biurze Obsługi Rady i Zarządu oraz na stronie 

internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Myśliborzu  

w zakładce Interpelacje radnych.  

Ponadto poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego stanowiącego 

załącznik do Uchwały Nr XLVI/398/2014 Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 30 stycznia 2014 

roku w sprawie uchwalenia Statutu Powiatu Myśliborskiego (Dz. Urzęd. Woj. Zach., poz. 990) 

interpelacje i zapytania kieruje się odpowiednio do Zarządu albo Komisji za pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady i składa się je wyłącznie w formie pisemnej, na sesji po uprzednim 

odczytaniu. (§ 27 i 28 Statutu)  

Kolejno zapytał, czy ktoś chciałby odczytać swoje interpelacje?  

 

O głos poprosił radny Wojciech Wojtkiewicz 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił, aby radny Wojciech Wojtkiewicz pokazał przygotowane przez siebie interpelacje na 

piśmie. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

oznajmił, że nie pokaże interpelacji, ponieważ jest to tajny materiał.  

Następnie rozpoczął składanie interpelacji bez zachowania wymogu § 27 i 28 Statutu Powiatu 

Myśliborskiego. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że radny nie otrzyma odpowiedzi na zadane pytania, ponieważ nie złożył ich  

w trybie określonym w Statucie. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

w kwestii formalnej zauważył, że jeśli radni składają zapytania i oczekują na nie odpowiedzi 

powinni stosować się do trybu wskazanego w Statucie. Dodał, że radny Wojciech Wojtkiewicz 

składając zapytania na część z nich sam udzielał sobie odpowiedzi podczas swojego 

wystąpienia. Poprosił, aby radny złożył swoje interpelacje i zapytania na piśmie, po ich 
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uprzednim odczytaniu, tak, aby Zarząd mógł udzielić na nie odpowiedzi. Stwierdził, że 

odpowiedzi są udzielane w taki, a nie inny sposób, na wprost zadane pytania.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że w momencie kiedy Rada przystąpiła do punktu interpelacje i zapytania radnych 

zostały przytoczone zapisy Statutu w tym zakresie. Stwierdził, że radny Wojtkiewicz 

wprowadził go błąd i dlatego uzyskał prawo zabrania głosu. Zauważył, że radny nie dochował 

postanowień Statutu.  

Następnie porosił, aby każdy radny przed odczytaniem swoich interpelacji okazywał je na 

piśmie Przewodniczącemu Rady. 

 

 

godz. 15.55 – Przewodniczący Rady ogłosił przerwę 

 

godz. 16.05 – wznowiono obrady 

 

 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 17 do protokołu.  

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 18 do protokołu.  

 

Radny Powiatu – Tomasz Jarema  

odczytał swoje interpelacje i zapytania zgodnie z załącznikiem Nr 19 do protokołu.  

 

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 

 

 

 

Ad. 8 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad: odpowiedzi na interpelacje         

i zapytania radnych.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że odpowiedzi na interpelacje radnych w części zostaną udzielone na piśmie. 

Przekazał, że odpowiedzi w zakresie termomodernizacji budynku przy ul. Północnej 15 oraz 

MOW-u znajdują się w protokole. 

W sprawie Koła Łowieckiego NEMROD przekazał, że od dwóch miesięcy prowadzone są 

rozmowy. Najprawdopodobniej skończą się dobrym rozwiązaniem i rolnicy będą 

usatysfakcjonowani. 

Odnośnie problemu zgłoszonego przez radnego Ryszarda Wiśniaka w zakresie rehabilitacji 

kontraktu ambulatoryjnego świadczonego przez Szpital Barlinek Sp. z o.o. przekazał, że 

Barlinek i okolice nie są zagrożone brakiem zabezpieczenia medycznego w zakresie 

rehabilitacji. Usługa jest realizowana przez inny podmiot. Natomiast jeśli chodzi o Spółkę, to 

trwają dalsze rozmowy i uzgodnienia. Nie ma jeszcze decyzji z NFZ w tym temacie. Proces 

kontraktowania nie został jeszcze zakończony przez NFZ. Duże środki są potrzebne, aby 

dostosować te pomieszczenia do norm, które nałożył NFZ. Podjęte są działania, aby w inny 

sposób, ale zgodny z prawem wprowadzić je w Szpitalu. Prezes czyni starania, aby usługa 
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mogła być świadczona przez Szpital. Natomiast sama usługa jest w realizacji przez inny 

podmiot.  

 

 

 

Ad. 9 

Przystąpiono do rozpatrzenia sprawozdania z pracy Zarządu. (załącznik Nr 20 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego radnym sprawozdania z pracy Zarządu 

Powiatu. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z działań podejmowanych przez Przewodniczącego Rady w okresie 

międzysesyjnym. (załącznik Nr 21 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że na sesji w m-cu kwietniu radny Andrzej Rudnicki złożył wniosek, aby 

przedmiotowe sprawozdanie przekazywać radnym w formie pisemnej. 

W związku z tym, iż sprawozdanie zostało rozdane wszystkim radnym przed sesją, czy są 

pytania bądź uwagi do przedłożonego dokumentu.  

  

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

 

 

Ad. 11 

Oświadczenia radnych.  

  

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu Myśliborskiego (§ 29 Statutu) Oświadczenia 

mogą być składane w formie ustnej albo pisemnej jedynie na zakończenie obrad. Nad 

oświadczeniem nie przeprowadza się dyskusji. Przedmiotem oświadczenia nie może być 

sprawa, której merytoryczna treść jest interpelacją, wnioskiem lub zapytaniem.  

Następnie przekazał, że na dzień 25.06.br. na godz. 12.00 została zwołana uroczysta sesja Rady 

Powiatu w Myśliborzu, w porządku której zaplanowano podjęcie uchwały w sprawie 

oświadczenia w przedmiocie uczczenia 15-lecia utworzenia Powiatu Myśliborskiego.  

Wobec powyższego zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedmiotowego projektu uchwały? 

 

Pytań i uwag w zakresie projektu uchwały w sprawie oświadczenia w przedmiocie uczczenia 

15-lecia utworzenia Powiatu Myśliborskiego nie zgłoszono. 
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Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Tymosiewicza i oświadczył, że nie on zdjął 

środki finansowe z budżetu na remont drogi w miejscowości Sulimierz w poprzedniej 

Kadencji. Decyzję podjęła Rada Powiatu, ponieważ jedna osoba nie jest w stanie podjąć takiej 

decyzji. Stwierdził że uwagi pod adresem jego osoby były niestosowne.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poprosił, aby radni przestrzegali Statutu i składali w tym punkcie jedynie oświadczenia.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

oświadczył, że wie kiedy i w jakiej sprawie składa się wniosek formalny. Nawiązując do 

budynku przy ulicy Północnej przekazał, że stanowisko grupy radnych oraz członków byłego 

Zarządu Powiatu jest jednoznaczne. Remont budynku powinien zostać dokończony,  ponieważ 

nie ma innego pomysłu na jego zagospodarowanie. Dodał, że jeśli nie dokończy się tej 

inwestycji budynek ulegnie dewastacji. Adaptację tego budynku na wszystkie instytucje 

powiatowe rozpoczęła już Rada I kadencji. W związku z tym wszyscy mogą przypisywać sobie 

sukces w tej sprawie. Zwrócił uwagę, że brakuje planów na cząstkowe remonty dróg oraz 

chodników w Powiecie, dlatego też należałoby przygotować przedmiotowe informacje.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przerwał wypowiedź radnego Ferdynanda Łukasika, ponieważ radny złożył wniosek zamiast 

oświadczenia, co nie powinno mieć miejsca w tym punkcie porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

kontynuował: zauważył, że na 10 spotkań, na które był zapraszany Przewodniczący Rady ze 

sprawozdania wynika, że wziął udział tylko w jednym, które odbyło się w Kołobrzegu. 

Oświadczył, że w przypadku braku możliwości uczestnictwa przez  Przewodniczącego Rady  

w różnego rodzaju spotkaniach i uroczystościach powinien On upoważnić 

Wiceprzewodniczących do reprezentowania Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

stwierdził, że przedmiotowe uwagi radny Ferdynand Łukasik powinien zgłosić w punkcie 

dotyczącym Sprawozdania Przewodniczącego Rady. Następnie oświadczył, że wielokrotnie 

kiedy nie może wziąć udziału w spotkaniach przekazuje zaproszenia innym radnym i zaprasza 

do reprezentowania Rady na danych uroczystościach. Wiceprzewodniczący Rady Łukasik 

kilkakrotnie reprezentował rade Powiatu w różnego rodzaju spotkaniach, dlatego uwagi przez 

niego zgłoszone są niezasadne.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

oświadczył, iż ma pomysł na zagospodarowanie budynku przy ul. Północnej 15 w Myśliborzu, 

jak również plany na Powiat w przyszłej kadencji, które konsekwentnie będą realizowane. 

Oświadczył, że jego własnym pomysłem było umiejscowienie MOW w budynku przy ulicy 

Północnej. Dodał, że rozważane są inne możliwości zagospodarowania tego budynku.   

Następnie oświadczył, że dołoży wszelkich starań, aby w 2015 roku została zrealizowana 

inwestycja drogowa w m. Sulimierz.  

 

 

Ad. 12 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął L sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  
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Płyta DVD z nagraniem z L sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 18.06.2014r. stanowi 

załącznik nr 22 do Protokołu.  

 

 

 
Protokołowała: 

Dagmara Gembiak  

                      

Przewodniczący Rady Powiatu 

Cezary Krzyżanowski 


